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IG Metall: Varovné údery na Ford jsou možné v
krátkodobém horizontu
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Komentáře

Varovné stávky jsou podle odborů možné v krátké době v závodě Ford v
Saarlouis. © Gerry Broome/AP/dpa/Symbolbild

Zástupci zaměstnanců ve Fordu jsou frustrovaní vyjednáváním o
sociálním kolektivním vyjednávání s vedením. Varují před eskalací.

Saarlouis - Varovné stávky jsou podle odborů možné v krátké době v
továrně Ford v Saarlouis. "V tuto chvíli nic nevylučujeme," řekl v pátek
první zástupce IG Metall Völklingen Lars Desgranges německé tiskové
agentuře. Na pozadí toho je současné sociální kolektivní vyjednávání
pro zaměstnance americké automobilky v Sársku. Výroba Fordu Focus
by zde měla skončit v polovině roku 2025. Protože se zatím nenašel
žádný investor, čeká v současnosti 3750 zaměstnanců nejistá
budoucnost.
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"Nabídky předložené vedením Fordu k dnešnímu dni vyvolávají
eskalaci," řekl předseda závodní rady Markus Thal na interním
briefingu pro zaměstnance. "Nepřibližují se k tomu, aby odrážely naše
požadavky, a nevyjadřují spravedlnost."

Aktuální otázkou je dohodnout se, který zaměstnanec dostane jedno z
1 000 zbývajících pracovních míst ve Fordu. Kromě toho by muselo být
dohodnuto odstupné za ztrátu práce pro 2750 kolegů, nabídky školení
a všeobecné podmínky pro převodní společnost.
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Protože se však podniková rada domnívá, že se jednání nevyvíjejí
správným směrem, nyní se ukazuje, že bude třeba zatáhnout za
uvolňovač. „Možná hrozí eskalace,“ uvádí informace BR.

Na dotaz odmítl mluvčí Fordu stav jednání komentovat. Podle
hodnocení IG Metall je mezi nimi „daleký rozdíl“. „Nedovolíme, aby byla
pracovní síla odlákána převzetím stávajícího dobrovolnického
programu a sepsáním ‚společenské smlouvy‘,“ řekl Lars Desgranges.

Jednání mají pokračovat příští týden. Pokud nebudou žádné nabídky
dimenzí, „které lze vážně nazvat kolektivním vyjednáváním“, budou
vyvozeny důsledky. "Pak půjdeme cestou, kterou jsme oznámili, než
jsme si dali pauzu kvůli možným investorům," řekl Desgranges.

Markus Thal v pátek vyzval zaměstnance, aby jednali solidárně. Už
nelze čekat, až jednání s investorem přinesou výsledek. "Tato pracovní
síla nyní potřebuje jasno," zdůraznil. "Nyní musíme dosáhnout co
nejlepších výsledků a jsme odhodláni o ně bojovat," uvedl dpa

Také zajímavé
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